
MAN'S BEST FRIEND.

Txomin is my dog and my best friend.
I bought him 8 years ago in a market in Bilbao. The salesman told me that he 
would be a small dog and wouldn't grow too much. That day Txomin wasn't any 
bigger than the palm of my hand.
The next day I took him to the vet who said: " This dog is of a breed which is 
big and weights over 40 kilos." I couldn't believe it...! That salesman had 
tricked me!
After a few days I discovered that Txomin was an excellent dog. He is very 
clever and learns quickly. He also enjoys playing with a ball. Little by little he 
has become my best friend and companion. I never feel lonely by his side and, 
even though he doesn't talk, we understand each other with just one look.
I don't care about his size anymore, nor that the salesman tricked me. He is the 
best thing I have ever bought because this dog has filled my life with good 
moments by his side.

 LE MEILLEUR AMI DE L'HOMME.

Txomin est mon chien et mon meilleur ami.
Je l'ai acheté il y a trois ans dans un marché à Bilbao.Le vendeur m'avait dit 
que ce  serait un petit chien et qu'il n'allait pas trop grandir.Ce jour là,Txomin 
n'était pas plus grand que la palme de ma main.
 Au lendemain,je l'ai emmené chez le vétérinaire qui m'a dit:”Ce chien est 
d'une race grande et  il va dépasser les 40 kg.”je ne pouvais le croire!...Le 
vendeur m'avait trompé! 
En peu de jours,j'ai découvert que Txomin est un excellent chien.Il est trés 
intelligent et il apprend vite.En plus,il s'amuse en jouant à la balle.Petit à petit,il 
s'est converti en mon meilleur ami et en ma meilleure compagnie.À son coté,je 
ne me sens jamais seul et même s'il ne parle pas,on se comprend simplement 
avec le regard.
Maintenant,ni sa taille ni la tromperie du vendeur m'importe.Cest le meilleur 
achat de toute ma vie car ce chien m' a comblé de bons moments à son coté.
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